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Gulyás, hajléktalanoknak 

Hajléktalanoknak osztott babgulyást tegnap a Dóm téren a szegedi Rotaract Klub. Háromszáz 
adag ételt porcióztak ki, kenyérrel és meleg teával. Ma szintén várják a rászorulókat délután há-
r o m t ó l ö t ó r á i g Fotó: Gyenes Kálmán 

Vas's Imre irányíthatja az új adót 

Juventusból Rádió Plusz 

A toronyba kézzel viszik fel a 450 kilós szerkezetet 

Megérkezett végre 
a passaui nyelv 
Négyszázötven kiló, két és fél 
méter hosszú a dóm nagyha-
rangjának új nyelve, ami tegnap 
érkezett meg Szegedre. A súlyos 
szerkezetet valószínűleg kézzel 
kell fölcipelni a toronyba. 

- Több, mint egy tonna a rako-
mány - közölte a rossz hírt teg-
nap délután a teherautó sofőrje. 
Miután a plébános befizette a 
616 ezer forint vámot a „vasönt-/ 
vény" gyanánt az országba érke-
ző nyelv után, a Hősök harangjá-
nak ütőszerkezete megérkezhe-
tett a szegedi Dóm térre. Mint 
korábban beszámoltunk róla, a 
nagy víz évfordulójának éjjelén, 
március 12-én a fogadalmi 
templom legnagyobb, 86 mázsás 
harangja is megszólal. 

A passaui Perner cég vállalta, 
hogy fölújítja Magyarország má-
sodik legnagyobb harangját. A 
most megérkezett, kézzel ková-
csolt nyelv puhább anyagból ké-
szült, mint a harang, így biztosít-
ja, hogy az óriás hangszer ne káro-
sodjon. A cég készítette a székes-
egyház tavaly áprilisban fölszen-
telt Szent Teréz-harangját is. 

Tegnap, miután fölnyitották a 
teherautó ponyváját, kiderült, 
hogy a nyelv épp száz kilóval ne-

hezebb annál, mint a munkások 
sejtették. Az ütőszerkezet darab-
jait külön-külön cipelték be a 
templomba. A négyszázötven ki-
lós, két és fél méteres nyelvet 
kézzel emelték le a teherautóról 
és tolták be a főkapun. Egyelőre 
azt tervezik, hogy kézzel von-
szolják föl a toronyba is, mert az 
egyházközségnek nincs pénze 
darura. (Az ütőszerkezetet 
egyébként úgy készítette el a né-
met cég, hogy egy hívő kezessé-
get vállalt az egyházközségért, 
mert csak később fizetnek.) 

- A harang felújítására adomá-
nyokat várunk, és a nagyobb ösz-
szeget fölajánlókat kis csopor-
tokban, előzetes egyeztetéssel 
fölvisszük a templom erre az egy 
alkalomra megnyitott Tisza felő-
li tornyába - mondta Kondé La-
jos. A plébános hozzátette: a 
nagy harangot egészen közelről 
megnézhetik a legalább ötezer 
forintos adományt tevők, ha idő-
ben jelentkeznek a plébánián. 
Emlékül a passaui Perner cég egy 
kis harangját kapják az adomá-
nyozók ajándékba. Amíg föl nem 
cipelik a toronyba, a dómban az 
érdeklődők megnézhetik az óriás 
harangnyelvet. 

M. B. I. 

Több emberes a harangalkatrész Fotó: Gyenes Kálmán 

KÖRKÉP 

A L G Y Ö . A faluház 
klubtermében újra jelentkezik az 
Irodalmi Kávéház. A holnap este 
hat órakor kezdődő est témája a 
határainkon túli költészet, ezen 
belül is kiemelt szerepet kap az 
erdélyi poétika. Vendég Bíró 
Zoltán irodalomtörténész és a 
sepsiszentgyörgyi születésű 
Darkó Éva színésznő, aki 
felolvasást is tart. A rendezvény 
foglakozik többek között 
Kányádi Sándor, Szűcs Géza és 
Szilágyi Domonkos 
költészetével. 

B A L Á S T Y A . A beszélgetőklub 
soron következő foglalkozását, 
„Ki vagyok én" címmel, 
csütörtök este hét órakor 
rendezik meg az ifjúsági 
klubban. A vitaindító előadást 
tartja, majd a beszélgetést vezeti 
Tóth Éva mentálhigéniás 
szakember. Az önismeret 
mindenki számára nagyon 
fontos, nélküle nehezen lehet 
boldogulni a munkában, 
sportban, tanulásban vagy a 
magánéletben. A novemberi 
egészséghét keretein belül már 
rendeztek egy hasonló 
beszélgetést. A szervezők, 
tekintettel a hatalmas 
érdeklődésre, úgy döntöttek, 
hogy újra terítékre kerül a téma. 

B O R D Á N Y . Az önkormányzat 
legutóbbi testületi ülésén 
elhangzott, hogy a központi 
költségvetés által nyújtott 
források és a reálisan tervezhető 
helyi bevételek várhatóan nem 
biztosítják az idei gazdálkodási 
lehetőségek javulását. A 
számítások szerint mintegy 20 
millió forint forráshiánnyal küzd 
a település. 

F O R R Á S K Ú T . Megváltozott a 
könyvtár nyitva tartása, mivel 
eddig az iskolások és óvodások 
nyitvatartási időben nem tudtak 
csoportosan ellátogatni a 
könyvtárba, ezért kedden 
délelőtt kilenctől tizenkét óráig, 
délután tizenöttől tizennyolc 
óráig, csütörtökön 
tizenháromtól tizennyolc óráig 
várják az olvasókat. A tagdíj az 
előző évhez képest nem 
változott, továbbra is ingyenes a 
16 éven aluliaknak és a 70 éven 
felülieknek, a két korosztály 
közötti olvasóknak pedig 300 
forint. 

K Ü B E K H Á Z A . A község 
képviselő-testületének legutóbbi 
ülésén elfogadta a település 2004. 
évi költségvetését, döntöttek az 
áfa-kulcsok változásai miatt 
elkerülhetetlenné vált étkezési 
térítési díjak emeléséről, az 
iskolai eszközfejlesztésről és a 
mázsaház átépítésével 
kapcsolatos feladatokról. A 
képviselők a tíz év óta napirenden 
lévő címeralkotás ügyében a 
legutóbbi ülésen sem tudtak 
konszenzusos döntést hozni, így 
az arról szóló rendeletalkotást 
későbbre halasztották. 

R Ö S Z K E . Február 29-én délelőtt 
a röszkei közúti 
határátkelőhelyen jelentkezett 
belépésre egy szerb-holland 
kettős állampolgárságú férfi, 
akinek Opel Vectra 
személygépkocsijában nyolc liter 
házi pálinkát és százhatvan doboz 
Marlhoro cigarettát találtak. Az 
ügyben az illetékes vámhatóság 
megkezdte az eljárást. 

Z Á K Á N Y S Z É K . Eltűntek a 
konténerek a külterületről. 
Március 1 -jétől traktorral 
gyűjtik be a tanyavilágból a 
kommunális hulladékot. A 
polgármesteri hivatal kér 
minden külterületi lakost, hogy 
a rövidesen kiküldött 
röplapokon megjelölt napokon 
helyezzék el a bejárók mentén, 
összekötözött zsákban a 
hulladékot. A feleslegessé vált 
agrofóliát külön, lehetőleg 
összehajtva vagy összekötözve, 
rakják ki a többi hulladék mellé. 
A Szikora-gödör nyitva áll még 
az idén, kellő gondossággal ott is 
elhelyezhető a szemét. 

Vass Imre, a Rádió 88 volt prog-
ramigazgatója irányíthatja a Ju-
ventus rádió Szeged helyén né-
hány héten belül jelentkező Rá-
dió Pluszt. Ugyanakkor az meg-
lepő, hogy a Rádió 88 tulaj-
donosa szerint Vass Imre hely-
zete még nem dőlt el. 

Napok óta szinte kész tényként 
kezelik rádiós körökben, hogy el-
adják a 100.2 MHz-es frekvenci-
án működő Juventus rádió Sze-
gedet. Ezen a hulláiiihosszon ko-
rábban Média 6 rádió néven su-
gározott műsort a Média 6 Rádió 
és Televízió Kft., majd 2001 de-
cemberében a Metromedia Inter-
national Group lett az egyedüli 
tulajdonos. 2002 áprilisa óta -
arculat- és névváltoztatás után -
ebben a sávban a Juventus rádió 
Szeged adása hallható. 

A Juventus országos hálózatán 
keresztül több magyar rádióállo-
más is a Metromedia tulajdoná-
ba került, de az amerikai vállalat 
más kelet-európai országokban 
is jelen van. 

A cég nem csupán hazánkban 
kívánja a rádióállomásokat elad-
ni, hanem külföldön is - tudtuk 
meg Nagyné Grundic Erikától, a 
szegedi Juventus ügyvezető igaz-
gatójától, aki azonban hangsú-
lyozta: az egy dolog, hogy mit be-
szélnek az emberek, egyelőre 
azonban semmilyen konkrétum-
mal nem szolgálhat. 

Információink szerint ennek el-
lenére az eladás már tényként ke-
zelhető. A vevő, egy pénzügyi cso-
port 150 millió forintot adott a 
frekvenciáért. A Média 6 nyolc-
vanmillió forintért cserélt gazdát. 

Értesüléseink szerint a Juven-
tus helyébe lépő új adó Rádió 
Plusz néven fog sugározni. A le-
hetséges munkatársak között 
felmerült Vass Imrének, a Rádió 
88 volt programigazgatójának és 
több 88-as munkatársnak a ne-
ve. Erre reagálva Vass Imre kije-
lentette: 

- Több álláslehetőségem is van 
Szegeden és Budapesten. Többet 
azonban erről egyelőre nem kívá-
nok mondani. 

Az új helyi rádió konkurense 
lehet a Rádió 88-nak. Tóthné Eg-
ri Eva, a rádió tulajdonosa ezzel 
kapcsolatban elmondta, hogy 
természetesen tartanak az új 
adótól, de annak idején a Juven-
tustól is tartottak. Szerinte elő-
ször meg kell várni, hogy milyen 
rádió indul el, és csak utána le-
het meghozni az esetleges vál-
toztatásokat. Negyven százalék 
körüli hallgatottságával jelenleg 
magasan vezet a Rádió 88, ám az 
új adó és az esetleges „átigazolá-
sok" hatására átrendeződhetnek 
a szegedi rádiózás erővonalai. 

Tóthné arra a kérdésre, hogy ki 
lesz az új programigazgató, meg-
lepő választ adott: 

- Vass Imre helyzete még nem 
dőlt el, ezért új programigazgató 
sincs. 

Lapunk információi szerint 
azonban Vass Imre március 1 -jé-
től, azaz hétfőtől már nem dolgo-
zik a Rádió 88-nál, csupán a tá-
vozással járó egyezkedések nem 
zárultak még le. 

s. z. 

szalagátvágással avatta fel az új-
fotó: Karnok Csaba 

Polgári kör 
A Szegedi Polgári Körök Közös Fó-
rumának következő találkozója 
holnap este hét órától, a Millen-
niumi kávézó klubtermében lesz. 
A rendezvény vendége Balogh 
Elemér professzor, a legutóbbi ön-
kormányzati választásokon a 
jobboldal polgármesterjelöltje és 
Deme László, a Nagycsaládosok 
Egyesületének elnöke. 

Veszélyes 
permetszer 
Az újszegedi kertes övezet csator-
názásáról szóló írásunkba azt ír-
tuk, hogy a szennyvízelvezető há-
lózatot többek között a megma-
radt permetszer és más környezet-
szennyező anyagok elhelyezése 
miatt kell kiépíteni. „A növényvé-
dő szer veszélyes hulladék, ame-
lyet semmiképpen sem szabad a 
csatornába önteni!" - hívta föl a fi-
gyelmünket Nóvák Gyula, a csa-
tornázás tervezését, lebonyolítá-
sát és műszaki ellenőrzését végző 
Szegedi Víziközmű Működtető és 
Fejlesztő Rt. igazgatója. 

A permetszereket és hasonlóan 
környezetszennyező anyagokat 
csak az előírásoknak megfelelően 
szabad tárolni, szállítani; elhelye-
zésükről a Szegedi Környezetgaz-
dálkodási Kht. gondoskodik. 

Bankkölcsönt is felvettek a Pro Musica Fő fasori bázisának kialakításához 

Iskolaközpontot avattak Uj szegeden 
Nemcsak oktatnak, hanem a 850 diákkal 
működő 12 tagiskola adminisztrációs fel-
adatait is ellátják a Pro Musica Alapfokú 
Művészeti Iskola tegnap felavatott újsze-
gedi központjában. 

Újszegeden, a Fő fasor és a Küküllői utca sar-
kán épült fel az 1997-ben alapított Pro Musica 
Alapfokú Művészeti Iskola új központja, amit 
tegnap délelőtt Frank József avatott fel. A 
Csongrád Megyei Közgyűlés elnöke Kodály 
Zoltánt idézte: „Minden gyermeknek joga, 
hogy az iskola kezébe adja azt a kis kulcsot, 
amellyel, ha ő is akarja, bejut a művészetek 
csodakertjébe, s azzal egész élete értékét meg-
sokszorozza." Az impozáns megjelenésű, cél-
szerűen berendezett épület, amelyben két tan-
terem, egy több funkciós hangversenyterem, 
adminisztrációs központ, valamint könyvtár 
és irattár kapott helyet, vegyes finanszírozással 
készülhetett el: az iskola megtakarított forrásai 
mellett magánerőt is felhasználtak, valamint 
hitelt vett fel a fenntartó Kingorim Kht. A 12 
szegedi tagiskolával kialakított együttműködé-
sen alapuló, államilag finanszírozott intéz-
mény elsősorban az Újszegeden élő gyerekek 
számára biztosít művészeti alapképzést. 

Frank József hangsúlyozta: az iskola arany-
fedezetét az Erdős család jelenti. A családfő, a 
hatvanéves kórusvezetői múlttal rendelkező 
Erdős János az elmúlt évtizedekben a szegedi 
énekkari kultúra meghatározó egyénisége 
volt. Felesége, Erdősné Fagler Erika, az iskola 
igazgatója elmondta: nagy szükségük volt egy 
olyan új iskolaközpont létrehozására, ahol 

nemcsak oktatnak, hanem a vizsgahangver-
senyeket, szakmai továbbképzéseket, tanári 
értekezleteket is megrendezhetik. Az Erdős 
házaspártól két leányuk, Imola és Kinga ve-
szi majd át a stafétabotot, akik már az iskola 
vezető tanáraiként dolgoznak. A Pro Musica 
jelenleg 16 főállású és 34 óraadó pedagógus-
sal működik, a partner iskolákban és óvodák-
ban összesen 850 gyermeket tanítanak hang-

szeres zenére, énekre, képző- és iparművé-
szetekre, táncra, szín- és bábművészetre. 

Az iskola Pro Musica Gyermekkórusa, 
amely Erdősné Fagler Erika vezetésével ta-
valy arany minősítést és Év kórusa kitüntető 
címet kapott, rendszeresen közreműködik a 
Szegedi Nemzeti Színház és Szabadtéri Játé-
kok produkcióiban. 

H. ZS. 

Frank József, a megyei közgyűlés elnöke rendhagyó 
szegedi Fő fasori iskolaépületet 


